
Luděk Bohman - scénář                                                                                                                  
                                                         
Úvodní ukázka - z videa z fcb - výstřel, jásot davů 
Kuba:  
Luděk Bohman. Bývalý československý atlet, sprinter, se 
narodil v Nymburce v roce 1946. ((sem vmíchat kulisu 
zač.: POZOR)) Jméno Bohman je v Nymburce dobře 
známé. Jeho dědeček Hanuš byl totiž známý nymburský 
malíř a karikaturista . 
 
LB1 - 0:27 
4.08-4.10 - Děda byl prostě takovej bohém umělec.  
4.26-4.41 - Ono to tady bylo trošku jako na zámku. On 
byl  
velký sběratel všeho možného, měl třeba po cestovateli 
Holubovi nějakou tropickou helmu. 
4.49-5.07 - Dokonce tady bylo i rytířský brnění, no to 
bylo něco pro nás, teď tady bylo spousty pistolí.bylo to 
úchvatný. 
 
Kuba: Luděk svého prvního atletického úspěchu dosáhl 
už na základní škole. Zúčastnil se běhu na 500 m.     
LB2 - 0:23 
23.56-24.18 - To jsme vyběhli a na mě to bylo hrozně 
dlouhý, já jsem se bál hrozně toho tempa, tak jsem se 
nějak jako udržel a už jsme běželi tu cílovou rovinku, 
která taky byla nějak 100 - 120 metrů dlouhá já jsem to 
nakonec celý vyhrál. 



Dominik: Po základní škole studoval na střední stavební 
průmyslové škole v Mělníku. Odmaturoval v roce 1966. 
Když v srpnu 1968 přijela do Československa vojska 
Varšavské smlouvy, byl právě na vojně. 
LB3a - 0:27 
32.20-32.24 - No nikdo tomu nechtěl věřit 
32.29-32.34 - My jsme slyšeli letadla jak lítají nad Ruzyní 
 
Dominik: Pod záminkou návštěvy tety se Luděk 
Bohman dostal z posádky na Václavské náměstí. 
 
LB3b - To byla hrozná doba. Tam byli ty Ruský vojáci. 
  
Dan: Luděk se stále věnoval sportu. Reprezentoval 
ČSSR. V roce 1971 byl na Mistrovství Evropy v 
Helsinkách členem zlaté štafety. 
 
LB4 - 0:46 (0:37) 
45.05-45.42 - V Helsinkách bylo nevlídno až 13 stupňů a 
my jsme si lepili takovou náplast a na to se vybíhalo. 
Teď ono to na tom tartanu moc nedrželo a my už jsme 
lezli do bloku. Stopama jsem to přeměřil a zjistil jsem že 
to na tom vůbec nedrželo a bylo to ještě o 2 nebo 3 
stopy někde dál, tak jsme měli přišpendlený čísla, tak 
jsem tu jednu sichrajsku sundal a takhle jsem to tam 
napíchl. no a možná to rozhodlo o tom že jsme vyhráli.  
((od 1:40 Luděk Bohman, Bohman je první… … 
řev))emotivní reportáž rozhlasu na FB Bohmana - zeptat 
se v Rozhlase) 



Dan: 
V roce 1972 se zúčastnil letních olympijských her v 
Mnichově. Ve finále skončila československá štafeta na 
4x100 m těsně pod stupni vítězů. Její čas 38,82 byl 
platným národním rekordem překonaným až v roce 
2019. 
 
Adam: Na olympiádě se stala velká tragédie. 
Palestinská teroristická organizace Černé září zaútočila 
na izraelské sportovce. Pochopitelně, Luděk Bohman s 
celou štafetou a všemi byli šokovaní. 
 
LB6 - 0:14 
53:58 -54:0110 - My jsme dokonce viděli ty zakuklený, 
oni měli nějaký punčochy na sobě, my jsme to viděli,  
54.03-54.5 my jsme kolem toho chodili na jídlo. Oni je 
tam drželi asi den, pak se to přemístilo na letiště a 
nakonec to dopadlo tragicky. 
 
Adam: Vzpomíná Luděk Bohman.  
LB7 - 0:11 
53.45-53.58 - Dopad to mělo na celej ten olympijskej 
sport. My jsme tam jeli s tím, aby jsme prodali to co 
umíme a teďka se tam tohle stalo. 
 
 
 
 



Dan: Po skončení profesionální kariéry se Luděk rozhodl  
stát se trenérem na Slavii. Později reprezentačním 
trenérem sprinterů. Po roce 1989 pracoval ve 
Sportovním centru v Nymburce a zároveň podnikal ve 
stavebnictví. 
 
Adam: Sport ale neopustil, dnes hraje s přáteli v 
Nymburce tenis a jezdí na kole. Loni na kole tolik neujel, 
ale… 
 
LB8 - 0:10 
1:51:32 - 1:51.42 Zase jsem si udělal osobák, ujel jsem 
přes sto kilometrů, to jsem nikdy nemyslel, že to je 
možný 
 
Závěr - reportáž - závěrečný emotivní komentář ze 
závodů … Bohman finišuje… 
((A teď si ještě jednou vychutnejte ten finiš. Úplně v 
bílém Luděk Bohman. 


